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The Newsletter of the Canadian Transportation Research Forum
Le bulletin de le Groupe de recherches sur les transports au Canada

Canadian Transportation Research Forum
52nd Annual Conference

May 28-31, 2017
The Radisson Hotel Winnipeg Downtown

Winnipeg, Manitoba
Canadian Transportation: 150 Years of Progress

People have been meeting at the confl uence of the Assiniboine River and the Red River for more than 6000 years 
... and now, fi nally, you’re invited!

Th e Forks, a National Historic Site, has been the meeting place for Aboriginal peoples, European fur traders, Métis 
buff alo hunters, Scottish settlers, riverboat workers, railway pioneers, and tens of thousands of immigrants from 
around the world. 

Th e city of Winnipeg grew up around the transportation node formed by the rivers, railroads, highways, and 
airways. Th e trade and transportation hub of Winnipeg has been referred to as Chicago North.

. . . continued - page 2



52e Conférence annuelle
28 au 31 mai 2017

Hôtel Radisson Winnipeg Downtown
Winnipeg, Manitoba

It is therefore appropriate for the Canadian Transportation Research Forum to convene its 52nd Annual Conference close to The Forks, at the Radisson 
Hotel Winnipeg Downtown, located 3 short blocks from the world famous intersection of Portage & Main. A block of rooms has been reserved at $149 
per room-night. Please book early to avoid disappointment.

The Conference is slated for Sunday, May 28 – Wednesday, May 31, 2017, but you’re welcome to arrive early and/or stay late. There’s a lot to see and 
do in Winnipeg, and Manitoba.

Attractions include the Royal Winnipeg Ballet, Manitoba Opera, Winnipeg Symphony Orchestra, Winnipeg Art Gallery, Canadian Museum for Human 
Rights, Royal Aviation Museum of Western Canada, Winnipeg Railway Museum, Lower Fort Garry National Historic Site, Royal Canadian Mint, CFL 
Blue Bombers, Winnipeg Goldeyes baseball, NHL Jets, AHL Moose, and Assiniboine Park Zoo.MTS Centre, home of the NHL Winnipeg Jets and the AHL 
Moose, is the 4th busiest entertainment venue in Canada. It is 1 block from the Radisson conference hotel. Check out what’s happening before and after 
conference dates.  http://www.mtscentre.ca/ 

Key Dates

Les transports au Canada : 150 ans de progrès

Abstract submission deadlines Friday, January 13, 2017
Latest response to authors Tuesday, January 31, 2017
Full papers due Friday, March 17, 2017
Full conference registration due Friday, March 24, 2017
Conference May 28-31, 2017

Les gens se sont réunis au confluent 
des rivières Assiniboine et Rouge depuis 
plus de 6000 ans ... et maintenant, 
enfin, vous êtes invités!

La Fourche, un Lieu historique 
national, a été le lieu de rencontres de 
peuples autochtones, de commerçants 
de fourrures européens, de chasseurs 
de bisons Métis, de colons écossais, de 

navigants fluviaux, des pionniers du rail et de dizaines de milliers d'immigrants venus du monde entier.

La Ville de Winnipeg s’est développée au point de convergence des rivières, des chemins de fer, des autoroutes et des routes aériennes. La plaque 
tournante de commerce et de transport qu’est Winnipeg a été désignée comme la Chicago du Nord.

Il est donc approprié pour le Groupe de recherche sur les transports au Canada d’organiser sa 52e conférence annuelle près de La Fourche, à 
l'Hôtel Radisson Winnipeg Downtown, situé à trois pâtés de maisons de la célèbre intersection de Portage et Main. Un bloc de chambres a été 
réservé à 149 $ la nuit. S'il vous plaît, réservez tôt.



Contact Information: CTRF / GRTC • PO Box 23033 • Woodstock ON N4T 1R9 • TEL: 519-421-9701 • FAX: 519-421-9319 •  www.ctrf.ca
Secretary: Carole Ann Woudsma • cawoudsma@ctrf.ca

La Conférence se tiendra du dimanche 28 mai au mercredi 31 mai 2017, mais vous êtes invités à arriver plus tôt ou à demeurer plus longtemps 
après la conférence. Il y a beaucoup de choses à voir et à faire à Winnipeg et au Manitoba.

Parmi les attractions on retrouve le Ballet Royal de Winnipeg, l'Opéra du Manitoba, l’Orchestre symphonique de Winnipeg, la Galerie d’Art de 
Winnipeg, le Musée canadien des droits de la personne, le Musée royal de l'aviation de l'ouest du Canada, le musée ferroviaire de Winnipeg, le 
Lieu historique de Lower Fort Garry, la Monnaie royale canadienne, les Blue Bombers de la LCF, le club de baseball les Goldeyes, les Jets de la 
LNH, le Moose de la LAH et le Zoo du Parc Assiniboine.

Le MTS Centre, domicile des Jets de Winnipeg de la LNH et du Moose 
de la LAH, est le quatrième lieu de divertissement le plus achalandé 
au Canada. Il est à un pâté de maisons de l'hôtel Radisson. Découvrez 
ce qui se passe avant et après les dates de la conférence au http://
www.mtscentre.ca/.

Date limite pour soumettre les résumés Vendredi 13 janvier 2017
Réponse aux auteurs au plus tard le Mardi 31 janvier 2017
Articles complets à remettre au plus tard le Vendredi 17 mars 2017
Inscription complète à la conf. avant le Vendredi 24 mars 2017
Conférence du 28 au 31 mai 2017

Key Dates



President’s Message

	
  

	
  

Daniel Lynch

Since it seems like winter is upon us, I think it’s 
time to talk about this year’s upcoming events 
and news. First among those is a reminder 
of our next CTRF Conference to be held in 
Winnipeg, May 28th through the 31st. The 
conference organizers, Barry and Gordo have 
the conference plans well in hand. They are 
quite busy planning the conference and if 
you could be of any assistance in terms of: 
finding sponsors, suggesting and securing guest 
speakers, or helping in anyway they (or you) see 
fit…I am sure they would be grateful. 

As you know the last two conferences, Toronto 
in 2016 and Montreal in 2015 (our 50th Anniversary), were both 
great successes. And again, I would like to thank the conference 
organizers and the many other CTRF volunteers that made both 
of those conferences so successful! That being said, it is always a 
challenge when we have a conference that is not as centrally located, 
as say, Toronto. I am personally aware of that, having held the CTRF 
conference in Halifax a few years back. I was very pleased at how that 
conference went, but it would NOT have been possible without the 
help of many CTRF’ers, chief among them Mr. Jim Frost. So I want to 
thank all of you who have made the attendance grow for the last few 
meetings and ask you ALL to come to Winnipeg to continue the streak 
of successful conferences! It is always a great place to network and 
meet old (and new) friends and hear about interesting transportation 
research…so please attend…thanks!

Now that I’ve babbled on about that quite enough, one 
more bit of news. As you may be aware, the CTRF Board 
is in the process of working on an MOU with TAC. We 
are exploring the possibility of two initiatives. The first 
being the possibility of some form of joint meeting, 
similar to what we did with the US TRF in Toronto 
perhaps. The second would be by providing CTRF 
input into the TAC Freight Committee. I believe Matt 
Roorda did in fact attend one of the Freight Committee 
meetings recently on our behalf…thanks Matt. The 
discussions with TAC are ongoing and are lead by 
Marc-André, Malcolm, and myself, and we would 
appreciate your ideas and input on this initiative. 

I believe CTRF, and our conferences, continue to serve as a great 
research and networking opportunity in transportation and logistics/
supply chain management. But this can only continue with the support 
of our members, and of course Carole Ann. Therefore, I ask you to 
please stay involved with CTRF, and to invite your colleagues to join us 
as CTRF members and conference attendees. Lastly, should you have 
any ideas, comments, or initiatives regarding the future of CTRF please 
feel free to contact me at: dan.lynch@dal.ca.

Thank you, 

Dr. Dan Lynch
CTRF President

P.S. If you have the chance to thank any of our CTRF conference 
supporters, please do, as they are critically important to our continued 
success! 

Canadian Transportation Research Forum 
Student Competitions

~~~~~~~~ 
Scholarships for Graduate Study in Transportation

2017 – 2018 Academic Year
Application Deadline: January 31, 2017

~~~~~~~~
Student Paper Competition 2016-2017

Undergrad, Master’s & PhD Levels
Application Deadline:  May 31, 2017

~~~~~~~~

For further information on the CTRF Student Awards Program visit: www.ctrf.ca 



Message du président
Avec l'arrivée de l'hiver, je crois qu'il est temps de vous donner des 
nouvelles et de vous parler des événements à venir cette année. 
Tout d’abord un rappel à savoir que notre prochaine Conférence du 
GRTC se tiendra à Winnipeg du 28 au 31 mai. Les organisateurs, 
Barry et Gordo, ont la situation bien en main. Ils sont très occupés 
à planifier la conférence et si vous pouviez les assister pour trouver 
des commanditaires, suggérer et dénicher des conférenciers ou les 
aider de quelque manière que ce soit, je suis certain qu'ils seront très 
reconnaissants.

Comme vous le savez, les deux dernières conférences, Toronto en 2016 
et Montréal en 2015 (notre 50e anniversaire), ont toutes deux été un 
grand succès. Et encore une fois, je tiens à remercier les organisateurs 
de la conférence et les nombreux autres bénévoles du GRTC qui ont fait 
de ces deux conférences des réussites! Cela étant dit, c’est toujours un 
défi de tenir une conférence dont la localisation n’est pas aussi centrale 
que Toronto par exemple. Je suis d’ailleurs très au fait de cela, ayant 
organisé la conférence du GRTC à Halifax il y a quelques années. J'ai 
été très heureux de la manière dont cette conférence s'est déroulée, 
mais cela n'aurait pas été possible sans l'aide de nombreux membres 
du GRTC, dont M. Jim Frost. Je tiens donc à remercier tous ceux qui ont 
contribué à la croissance de la fréquentation des dernières réunions et 
je vous convie tous à venir à Winnipeg pour poursuivre sur la même 
lancée! C'est toujours un excellent endroit pour faire du réseautage, 
rencontrer de vieux (et nouveaux) amis et entendre parler de recherche 
en transport. Alors s'il vous plaît, participez...merci!

Maintenant que j’ai assez déblatéré sur ce sujet, voici quelques autres 
nouvelles. Comme vous le savez peut-être, le Conseil d'administration 
du GRTC travaille à l’élaboration d’un protocole d'entente avec l’ATC. 
Nous explorons les possibilités relatives à deux initiatives. La première 
concerne la possibilité d'organiser une certaine forme de réunion 

conjointe, possiblement semblable à ce que nous avons fait avec le TRF 
américain à Toronto. La deuxième serait de contribuer aux travaux du 
Comité sur le fret de l’ATC. Je crois que Matt Roorda a d’ailleurs assisté 
récemment à une des réunions du Comité sur le fret en notre nom ... 
merci Matt. Les discussions avec l’ATC sont en cours et dirigées par 
Marc-André, Malcolm et moi-même. Toutes vos idées et contributions 
relatives à cette initiative seront appréciées.

Je crois que GRTC et nos conférences continuent de représenter 
d’excellentes opportunités pour la recherche et le réseautage dans 
le domaine des transports et de la gestion des chaînes logistiques/
d'approvisionnement. Mais cela ne peut se poursuivre qu'avec le 
soutien de nos membres et, bien sûr, de Carole Ann. Par conséquent, je 
vous incite à demeurer impliqué dans le GRTC et d'inviter vos collègues 
à se joindre à nous en tant que membres et comme participants 
aux conférences. Enfin, si vous avez des idées, des commentaires ou 
des propositions concernant l'avenir du GRTC, n'hésitez pas à me 
contacter à: dan.lynch@dal.ca.

Merci

Dr. Dan Lynch
Président du GRTC

P.S. Si vous avez la chance de remercier les supporteurs de la conférence 
du GRTC, faites-le, car ils sont essentiels à notre succès!

TRF 58th Annual Conference
April 20-21, 2017

University of Illinois at Chicago
Chicago, Illinois

Abstract Submission Deadline: 
November 30, 2016

www.trforum.org

Transportation Events

 CTRF 52nd Annual Conference 
May 28-31, 2017

Radisson Hotel Winnipeg Downtown
Winnipeg, Manitoba

Abstract Submission Deadline: 
January 13, 2017

www.ctrf.ca



CTRF 2017 Annual Conference
Hotel Guestroom Reservations

Radisson Winnipeg Downtown Hotel
Please reserve your guestroom(s) by contacting the Hotel directly:

•	 Telephone: 204-956-0410 or toll-free at 800-339-5238
•	 On-line:    https://www.radisson.com/ctrf

Please quote code “CTRF” or room block #1413729 to receive the conference rate of $149 (+ taxes). 
This rate applies to either single or double occupancy. If you plan to arrive up to 3 days before the 
conference dates and/or stay up to 3 days after the conference dates and wish to avail of the $149 rate, 
please contact the hotel by telephone. The room block will be held until April 27, 2017. The Hotel will 
accept reservations after this date on a space available basis, at current available rates. Please book early 
to avoid disappointment.

Note: There are 2 types of rooms available, Standard and Superior. Please review the amenities and bed 
choices when booking.

Contact Information
CTRF / GRTC

PO Box 23033 Woodstock ON N4T 1R9
Tel: 519-421-9701 Fax: 519-421-9319 www.ctrf.ca

Secretary: Carole Ann Woudsma - cawoudsma@ctrf.ca



CTRF Student Paper Competition Winners
2015-2016

Congratulations to the following students!

Undergraduate Category
Past Presidents Award ($ 250) 

Bradley Kloostra, University of Toronto
Supervisor:  Matthew Roorda

“Fully Autonomous Vehicles: Simulating Transportation System Performance And
Operating Scenarios in the Greater Toronto Area"
________________________________________

Master’s Category
Albert Stevens Award ($ 500)

Md. Nobinur Rahman, University of British Columbia (Okanagan Campus)  
Supervisor: Ahmed O. Idris

“Modelling the Effect of Land Use on Urban Transportation Greenhouse Gas Emissions"
________________________________________

Ph.D. Category
Jim Davey Award ($ 1000) 

Justin Tyndall, University of British Columbia
Supervisor:  Thomas Davidoff

“Where No Cars Go: Free-Floating Carshare and Inequality of Access"

CTRF Annual Conference Organizing Committee

Individuals interested in assisting with the organization and facilitation of the 52nd 
annual CTRF conference to be convened at the Radisson Hotel Winnipeg Downtown, 
May 28-31, 2017 should contact the CTRF VP Meetings at: 
Gordo.Tufts@unb.ca or 204-945-1557.


